
 

 

ZAPISNIK 

sa 13. sjednice Općinskog vijeća Općine Sukošan održane 15. prosinca 2022. godine, s početkom u 18,00 

sati u Općinskoj vijećnici Općine Sukošan. 

NAZOČNI: Mojmir Torbarina, Tomislav Dražić, Tony Šime Gašparović, Željko Števanja, Mario Aralica, 

Darko Smolić-Ročak, Damir Pavić, Marijana Rogoznica, Ante Martinović, Antonija Mitrović, Stipana Banić 

i Marko Baričić. 

ODSUTNI: Milan Ročak. 

OSTALI NAZOČNI: Načelnik Općine Sukošan Ante Martinac. 
 

Predsjednik vijeća  predlaže slijedeći:  
D N E V N I   R E D 

 

1. Usvajanje zapisnika sa 12. sjednice Općinskog vijeća, 

2. Izvješće o izvršenju Programa održavanja komunalne infrastrukture za 2021. godinu, 

3. Izvješće o izvršenju Programa građenja objekta i uređaja komunalne infrastrukture Općine 

Sukošan za 2021. godinu,  

4. Donošenje izmjena i dopuna Proračuna Općine Sukošan za 2022. godinu, 

5. Donošenje Proračuna Općine Sukošan za 2023. godinu i projekcije proračuna za 2024. i 

2025. godinu, 

6. Odluka o izvršavanju Proračuna Općine Sukošan za 2023. godinu, 

7. Donošenje  Programa Općine Sukošan za 2023. godinu: 

       Program izgradnje komunalne infrastrukture, 

       Program održavanja komunalne infrastrukture, 

       Program javnih potreba u socijalnoj skrbi, 

       Program javnih potreba u športu, 

       Program javnih potreba u kulturi, 

8. Donošenje Programa utroška sredstava boravišne pristojbe i  naknade za ozakonjenje 

zgrada, 

9. Odluka o raspodjeli sredstava za redovito financiranje političkih stranaka za razdoblje od 

01. siječnja do 31. prosinca 2023. godine, 

10. Odluka o imenovanju Povjerenstva za prostorno uređenje, 

11. Odluka o suglasnosti za postavljanje pokretne naprave- Paketomata,  

12. Razno 

 

Predloženi dnevni red jednoglasno je usvojen (12 glasova). 

 

Ad.1. 

Vijećnik Damir Pavić ima primjedbu na zapisnik jer se nije navelo da je protiv Odluke o vrijednosti boda za 

obračun komunalne naknade, odnosno protiv povećanja komunalne naknade, što je naveo odmah na početku 

izlaganja na prošloj sjednici vijeća. Zanima ga zašto na stranicama Općine nema objavljenog zapisnika sa 

11. i 12. sjednice vijeća. Predlaže da se ubuduće imenom i prezimenom navede tko je za, a tko protiv određene 

stavke dnevnog reda. Načelnik Ante Martinac se ne slaže sa time da se mijenja način pisanja zapisnika koji 

se na ovaj način piše zadnjih dvadeset godina, a sa njim se slažu i vijećnik Mojmir Torbarina, te vijećnica 

Stipana Banić. Za riječ se javlja vijećnica Stipana Banić, koja smatra da se iz prethodne rasprave može jasno 

iščitati tko bi bio za, a tko protiv ili pak suzdržan. Vijećnik Darko Smolić Ročak se nadovezuje, te kaže kako 

točno imenom i prezimenom piše koji je vijećnik što rekao, te građanin koji čita zapisnik može točno vidjeti 

tko je protiv nečega.  

Zapisnik sa 12. sjednice Općinskog vijeća usvojen je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.2. 

Načelnik Ante Martinac navodi da je ovo prvi put na sjednicama Općinskog vijeća da su dužni nakon 

usvajanja godišnjeg obračuna proračuna za prethodnu godinu 2021. u skladu s time podnijeti Izvješće o 

izvršenju programa o komunalnoj infrastrukturi održavanja i građenja objekata i uređaja u skladu sa Zakonom 

o komunalnom gospodarstvu.  

Izvješće o izvršenju Programa održavanja komunalne infrastrukture za 2021. godinu usvojeno je 

jednoglasno (12 glasova). 



Ad.3. 

Izvješće o izvršenju Programa građenja objekta i uređaja komunalne infrastrukture Općine Sukošan za 

2021. godinu usvojeno je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.4. 

Načelnik Ante Martinac pojašnjava izmjene i dopune Proračuna Općine Sukošan za 2022. godinu. Detaljnije 

je naveo stavke kako na  prihodovnoj tako i na rashodovnoj strani u kojima dolazi do izmjena. Prve izmjene 

rađene su vezane za Projekt razvoja širokopojasne infrastrukture zbog načina financiranja, od prethodno 

planiranih 47.158.000,00 kuna smanjeno je na 31.428.000,00 kuna, te je vidljivo da se radi o najvećem 

povećanju, a to su prihodi od zaduživanja, dakle tu je umanjeno za 20 milijuna kuna. Dakle ove godine nije 

se ništa zadužilo za Projekt razvoja širokopojasne infrastrukture, ona je predviđena cijela u drugom 

proračunu. Najveće povećanje ovog proračuna je porez na promet nekretnina, za što je bilo predviđeno 

3.300.000,00 kuna, sada se predviđa 6.000.000,00 kuna, no moguće je da bude ostvareno i više. Kod školstva 

povećanje se najviše odnosi na sufinanciranje udžbenika, cijena udžbenika je ove godine znatno porasla. U 

izgradnji i uređenju objekata komunalne infrastrukture je 690.000,00 kuna manje, najviše se odnosilo na 

izgradnju kanalizacije i ona se vjerojatno neće više nalaziti ni u našem proračunu. Izgradnja vodovoda, 

odvodnje i kanalizacije nisu sastavni dio našeg programa građenja objekata i uređaja komunalne 

infrastrukture jer nije u skladu sa Zakonom o komunalnoj djelatnosti, ona se donosi putem javnih poduzeća, 

znači od strane Vodovoda i Odvodnje. Nakon iscrpnog obrazlaganja predsjednik OV Tomislav Dražić daje 

riječ općinskom vijećniku Darku Smoliću Ročaku koji kaže da podržava izmjene. Naglasak želi staviti na to 

da investicije koje su bile kroz ovu godinu uglavnom investicije u potrošnji, 90% svih investicija je na teret 

proračuna. U smislu ulaganja u infrastrukturu, za razvoj turizma, gospodarstva, poljoprivrede kaže kako je 

praktično bilo vrlo malo i ništa. Navodi kako od poslovne zone nema ništa, od poljoprivrede isto tako, a kao 

ruralna sredina koja se bavi turizmom i ugostiteljstvom bi trebali imati poslovnu zonu koja će sve to 

objediniti. Što više, postoji potencijal koji je neiskorišten, te bi bilo bi krajnje vrijeme da se investira u 

infrastrukturu poslovne zone. Pita se da li je problem to što je poslovna zona smještena u naselju Debeljak, 

možda da je u Sukošanu bi bilo dosta investirano. Za riječ se javlja općinski vijećnik Mojmir Torbarina koji 

postavlja pitanje načelniku Anti Martincu koliki je bio indeks iskoristivosti u odnosu na predloženo u 

prethodnoj godini po pitanju prihoda i rashoda, na što načelnik odgovara da je indeks 67%. Vijećnik Mojmir 

Torbarina kaže da se krenulo pravim putem, povlače se sredstva iz EU fondova i sa te strane daje podršku. 

Načelnik Ante Martinac kaže da imamo mnogo želja, koje se moraju navesti  jer ako ih se ne stavu ne mogu 

se niti iskoristiti. Vjeruje da hoće, pogotovo Projekt razvoj širokopojasne infrastrukture, koji treba biti gotov 

do kraja slijedeće godine. Navodi kako su dobili 100 % financiranje dogradnje dječjeg vrtića u Gorici, a 

pripremaju se i ostali projekti. Vijećnik Mojmir Torbarina se nadovezuje na ovu temu te kaže da bez 

širokopojasnog pristupa internetu jednostavno nije moguće privući investitore u poslovnu zonu u Debeljak. 

Kada je u pitanju turizam svi vape za brzim internetom tako da u tom pogledu je više nego zadovoljavajuće 

da ćemo ga imati krajem 2023. godine. Sa te strane možemo samo iskazati podršku, što ide u prilog ne samo 

mještanima Sukošana nego i žiteljima naše općine i ostalima u susjedstvu. Vijećnika Antu Martinovića 

zanima zašto imamo tako velik pad prihoda od prodaje nefinancijske imovine, svega 6,6 %, te ga zanima što 

je uzrok tome. Na što načelnik Ante Martinac odgovara da nisu donosili Odluku o prodaji zemljišta već dugo, 

te misli da bi sad to trebalo krenuti. Vijećnik Mojmir Torbarina kaže da imaju „ekocid“ na rubu mjesta 

Sukošan Golo Brdo. Pri vjetru, buri osjete se nesnosni mirisi te pita načelnika da li je to ikako moguće 

dislocirati. Načelnik Ante Martinac odgovara da oni ne mogu donijeti odluku o dislokaciji jer to nisu ni 

napravili. Čeka se lokacijska dozvola za nag uređaj kako bi se završila aplikacija za koju je Đaspers dao 

pozitivno mišljenje, lokacijska dozvola je potrebna za taj uređaj da bi se odobrila konačno sredstva za novo 

razdoblje. Vijećnik Mojmir Torbarina kaže kako je to još jedna priča koja se stalno ponavlja i da se po tom 

pitanju treba nešto učiniti. Vijećnik Mojmir Torbarina također kaže da je bilo govora o dislokaciji 

komunalnog poduzeća, kaže kako rade u nehumanim uvjetima i mišljenja je da vlast može nešto napraviti, 

načelnik kaže da će o tome posebno razgovarati, to mora ići u poslovni plan poduzeća. Vijećnik Mojmir 

Torbarina vezano za Marinu Dalmacija napominje kako su njima na neki način smanjili koeficijente i odrekli 

se na milijune i milijune kuna. Prethodni vlasnik je morao participirati u vidu nekih naknada Općini Sukošan. 

Zanima ga kakav je status trenutnog vlasnika i da li su zaposleni svih 10 djelatnika sa našeg područja. 

Načelnik odgovara da su oni sporazumno raskinuli neke ugovore sa postojećim djelatnicima uz otpremnine. 

Oni i dalje ne dvoje da će pri svakom zapošljavanju imati prednost netko sa područja naše općine. 

Zainteresirani su u svakom slučaju za daljnju suradnju te spremni i za dio ulaganja u naš dio obale, ali tek su 

preuzeli Marinu. Budući da su upoznati sa svime razgovarati će se i dalje vezano za ulaganja i uređenje ovog 

dijela naše obale, dio kod restorana, tako da imamo suradnju za sada, nisu zatvorena vrata niti s jedne niti sa 

druge strane. 



Donošenje izmjena i dopuna Proračuna Općine Sukošan za 2022. godinu usvojeno je sa 11 glasova, 1 

vijećnik je bio suzdržan. 

Ad.5. 

Načelnik Ante Martinac ističe da se nada da su svi dobili prijedlog Proračuna do 15. studenog 2022. godine 

koji je bio dužan dostaviti predstavnicima Općinskog vijeća. U prijedlogu prihoda i rashoda oni su predviđeni 

u iznosu od 11.900.000,00 eura. Nakon pristiglih prijedloga i amandmana od vladajuće koalicije i od 

kandidacijske liste grupe birača od vijećnika Ante Martinovića i Mojmira Torbarine prijedlog je da sveukupni 

iznos proračuna umjesto 11.900.000,00 eura iznosi 11.962.000,00 eura. Prijedlog je da se na prvoj slijedećoj 

sjednici donese Odluka za povećanje od 25 % za stipendije i školarine odnosno sa 200,00 kuna na 250,00 

kuna, te sa 400,00 kuna na 500,00 kuna. Dalje imamo povećanje za pomoć obiteljima predviđeno oko 

33.000,00 eura, predlaže se da to ide za 10.000,00 eura gore. Već na slijedećoj sjednici vijeća bi se trebao 

naći i prijedlog Odluke za pomoć obiteljima za novorođenu djecu sa time da bi se za prvo i drugo dijete 

izdvojilo 300,00 eura po djetetu, za razliku od dosadašnjih 1500,00 kuna. Za treće i četvrto dijete 600,00 eura 

za razliku od sadašnjih 3.000,00 kuna, a za peto i više djece 900,00 eura.  

Nakon iscrpnog obrazlaganja načelnik Ante Martinac očituje se na pristigle amandmane; Amandman 1.: 
Uređenje pješačkog prijelaza u mjestu Sukošan na ulazu u Marinu Dalmacija, te kaže kako nema potrebe da 

ulazi u naš proračun zato jer se radi o nadležnosti Hrvatskih cesta. Amandman 2.: Postavljanje vertikalne 

signalizacije u mjestu Sukošan na križanju prema Zemuniku, Debeljaku to se može raditi isključivo u suradnji 

sa Hrvatskim cestama. Mi smo pokušali i financirali smo u Debeljaku, proveli smo proceduru vidjeli ste  kako 

su vertikalno horizontalnu signalizaciju stavili u Debeljaku oko škole. Dakle napravili smo postupak 

projektiranja, projekt je cca 10.000,00 kuna, u skladu sa Zakonom o cestama morali smo donijeti Odluku 

predstavničkom tijelu koji prihvaća taj projekt i dali smo ga na postupanje Županijskoj upravi za ceste. 

Županijska uprava za ceste je postavila ležeće policajce koji su danas gotovo svi iščupani. Ovaj dio 

prometnice sigurno ne možemo realizirati bez predstavnika Hrvatskih cesta. Dakle raskrižje nije ušlo u 

rekonstrukciju državne ceste jer smatraju da treba ići do pekare i onda su namjerno izuzeli to jer su rekli da 

to raskrižje treba posebno projektom oni rješavati. Što se tiče  Amandmana 3: Organiziranje prometne 

jedinice mladeži on je prihvatljiv, dakle u suradnji sa MUP-om mi ćemo na narednim sjednicama pripremiti 

Odluku i na javni poziv educirati mladež ukoliko ih nađemo, ukoliko ne, nećemo imati jedinicu prometne 

mladeži. Ne treba u proračunu ništa posebno odvajati u tom dijelu  ukoliko bude zainteresiranih mladih za 

edukaciju za to će se naći sredstva u proračunu. Vijećnik Mojmir Torbarina se nadovezuje te pita da li se to 

može odraditi na ulazu centra i na izlazu. Načelnik Ante Martinac odgovara da se sve radi u koordinaciji sa 

policijom. Amandman 4: Potpora svim redovitim studentima gdje se predlaže povećanje za 6.000,00 eura 

ono je dakle prihvaćeno sa jedne i druge strane, nije 6.000,00 nego 10.000,00 eur. Što se tiče Amandmana 5: 
Uređenje Trga Mladeži u mjestu Sukošan načelnik Ante Martinac kaže kako ona ovisi o izgradnji pothodnika. 

Projekt izgradnje pothodnika je ušao u plan Hrvatskih cesta, oni ga financiraju u cijelosti. Amandman 6: 

Izgradnja pješačkog pothodnika u mjestu Sukošan on se odnosi na prethodni Amandman 5 za koji je  isti 

odgovor. Amandman 7: Izgradnja doma za starije i nemoćne osobe u mjestu Sukošan načelnik Ante Martinac 

kaže da se sa time svi slažu, on je prihvatljiv, kao i prijedlog za izgradnju uljare, no to nisu djelatnosti sa 

kojima se mi bavimo. Za ova dva projekta trebalo bi napraviti javni poziv za ulaganje tu se može ići javno-

privatnim partnerstvom. Za uljaru se boji da mi ne možemo biti javno-privatni partneri jer ono je sve u 

komercijalne svrhe, da možemo bi sigurno. Vijećnik Darko Smolić Ročak traži riječ, te kaže da bi uljara 

sigurno već postojala da imaju struju u zoni jer postoji interes privatnih ljudi koji bi investirali. Načelnik 

Ante Martinac kaže kako struju očekuju jer  imaju dozvolu. Amandman 8: Uređenje Trga Gornja vrata kaže 

kako je o tome bilo riječ prošle godine, nema ga u proračunu jer nismo spremni za financiranje. Amandman 
9: Izgradnja mediteranskog botaničkog vrta načelnik Ante Martinac kaže da je nemoguće smanjenje 

sredstava za razvoj širokopojasne infrastrukture za 100.000,00 eur, ne može se iz tih sredstava ulagati. U 

proračunu se nalazi već treća godina, ali se tek sada projektira. Amandman 10: Odlagalište plovnih objekata 

u kvazi poslovnoj zoni Barake-Suha Marina Sukošan-Debeljak Vezano za ovaj amandman načelnik Ante 

Martinac se pita da li je pametno to raditi u poslovnoj zoni ili ne. Kaže kako su i tu  predviđena sredstva, te 

se čeka procjena nekretnina. Postoje zainteresirani poduzetnici i ide se definitivno u prodaju zemljišta i u 

ulaganje u infrastrukturu te poslovne zone. Raspolaže se samo sa jednim našim dijelom manjim od 30.000 

m2, a dio od 70.000 m2 još je na Vladi odnosno na Ministarstvu državne imovine i još se čeka ta dodjela. 

Državno zemljište čeka se dugo, npr. za reciklažno dvorište mi par godina čekamo dodjelu nadležnog 

Ministarstva. Predsjednik OV Tomislav Dražić nadovezuje se te kaže kako se našao u Sukošanu sa bivšim 

ministrom i molio ga da ovaj problem raskrsti, međutim nije. Ovaj problem se vuče od 2018. godine. Kaže 

da je jako teško, da je blokirano sve unutar Ministarstva graditeljstva. Načelnik Ante Martinac kaže kako je 

Ministarstvo državne imovine ukinuto u najgorem trenutku, takva je bila odluka Vlade, očito su smatrali da 



će biti bolje na drugi način, no nije po tom pitanju. Amandman 11: Asfaltiranje ulice Kosmatac u Sukošanu  

(Sukošan ul. VIII) načelnik Ante Martinac kaže da je ovaj amandman u sklopu izgradnje ceste i puteva koji 

je već u planu. Vijećnik Mojmir Torbarina kaže da će to biti prometna ulica i pita da li su imovinsko-pravni 

odnosi riješeni, načelnik potvrdno odgovara. Vijećnik Ante Martinović javio se za riječ vezano za 

amandmane, kaže da su neki amandmani ponovljeni i da je svjestan da se u uljaru i u dom za starije Općina 

neće investirati, ali treba napraviti sve preduvjete u slučaju da se netko javi. Što se tiče uređenja Trga Gornja 

vrata mogao se staviti u proračun, pa i 1.000,00 eura, ali neka se nalazi u proračunu, ionako se od svih ovih 

stvari neće realizirati polovica. Što se tiče samog uređenja Trga Mladeži bar da se nešto napravi jer je jako 

ružno, makar se može posuti dva kamiona zemlje i posaditi cvijeće, to nisu velika ulaganja. Treba se maknuti 

ono što je razbijeno i derutno i staviti grb Sukošana i uklesanu zastavu, nešto se treba popraviti. To godinama 

izgleda ružno, a nije potrebno milijun eura da se malo sredi dok se riješi pothodnik. Za dvije tisuće eura može 

se nasuti zemlje i posaditi dvije bar masline. Načelnik Ante Martinac kaže da će se to srediti prije ili kasnije. 

Vijećnika Antu Martinovića također zanima što se tiče uređenja obale koji dio obale smo mislili sad uređivati, 

načelnik Ante Martinac odgovara da će se sad uređivati obala Makarska. Vijećnik Damir Pavić kaže da je 

lijepo sve željeti, ali ovo što oni traže to je sve utopija za njega, pothodnik je utopija isto, neće 10 godina biti 

napravljen siguran je, kao i kanalizacija. Zanima ga kad prestaje kredit što se digao pa je cijena vode 3,96 

skuplja i kad prestane da li će se ukinuti, na što načelnik Ante Martinac odgovara da se neće ukinuti nego 

smanjiti. Na dalje vijećnik Damir Pavić nezadovoljan je asfaltiranjem ceste, asfaltiralo se samo 100 m2, 

načelnik Ante Martinac kaže da im je rekao da saniraju ono što je najkritičnije. Vijećnik Damir Pavić kaže 

za cestu uz more da je isto katastrofa. Mišljenja je da bi bilo dobro kad bi se više novca uložilo u ceste, 

uvjeren je da ni kanalizacija neće doći, ljudi su toga svjesni. Osvrće se na obećanja za pothodnik i dom za 

starije i nemoćne osobe, pita se tko će ga otvoriti, kad nismo u stanju ni ceste asfaltirati. Vijećnik Damir 

Pavić nastavlja da su ceste toliko derutne i da to treba biti prioritet. Mišljenja je da ove godine treba dati više 

novca za to, a ne sanjati o nekakvim pothodnicima. Planiramo trg jedan, trg drugi, trg treći, nema od toga 

ništa kaže. Predlaže da se bar spomenik sruši i makne jer je sramota, oko devetnaest Sukošanaca je streljano 

od strane ustaša. Te predlaže da se napravi parking, ionako je tu TZ, frizerski salon, pekara. Kaže kako on za 

ovaj proračun neće glasati, glasati će protiv iz razloga jer se ne ulaže u „šminkanje“ mjesta. Od sela je 

napravljeno nakaradno gradilište, kuća od kuće 1 metar, svatko zatvara cestu kako ga je volja. Za riječ se 

javlja vijećnik Mojmir Torbarina koji izražava zadovoljstvo što načelnik ne želi uvesti prirez, da je netko 

drugi na njegovom mjestu već bi bio 12 %. Mišljenja je da je to pozitivno jer se na taj način može privući 

ostale da žive u našoj općini. Podigla se komunalna naknada, ali to je manje loše nego da se uveo prirez, jer 

kad se pogleda najviše će participirati, onaj tko ima najviše kvadrata. Deset godina smo bili privilegirani jer 

nismo imali naknadu, da je netko drugi na vlasti možda bi uveo taj prirez Vijećnik Damir Pavić dobiva riječ 

i kaže kako nije svo zlo u prirezu, najprije mi ne možemo kao općina dignuti preko 10%, općina je 10%, grad 

12 %, jedino je Zagreb 18%. Deset posto se plaća na iznos preko 4.000,00 kuna, tko ima plaću 7.000,00 kuna 

na 3.000,00 kuna plaća 10% to je 300,00 kuna. Znači da nije svo zlo prirez, kamo sreće da ga imamo, ne 

mora biti 10% može biti 4%, 5%. Načelnik Ante Martinac kaže da za sada to ne planira i nada se da i neće 

ni u buduće. Vijećnik Mojmir Torbarina pita da li je to njemu odgovorio, na što vijećnik Damir Pavić 

odgovara da je odgovorio na raspravu i da nije svo zlo u prirezu. Vijećnik Mojmir Torbarina pita da li ga 

citira, da je on rekao da je netko drugi na njihovom mjestu da bi uveo prirez, a da mi njima možemo biti 

zahvalni da ga nemamo. Zakon velikih brojki na kraju godine kad ti netko uzme 10.000,00 kuna, na što Damir 

Pavić odgovara da se gleda prosjek plaće i da je samo rekao da nije zlo plaćati prirez i pojasnio koliko općina 

može do 10% staviti prirez a može staviti 4 % prirez pa ako netko ima plaću 1.000,00 eura preko 4.000,00 

kuna će plaćati 4% prireza. Onaj tko ima plaću 4.000,00 kuna taj ne plaća prirez. Predsjednik OV Tomislav 

Dražić prekida raspravu na čemu mu se vijećnik Darko Smolić Ročak zahvaljuje i javlja se za riječ te kreće 

sa pohvalama. Vijećnik Mojmir Torbarina se nadovezuje te kaže da smo mi u mjestu Sukošan na neki način 

ostali kratki u ovom proračunu, na što to sugerira, da smo mogli bolje proći, a hoće li se nešto realizirati ili 

neće ako od 100 % projekata ako 10% projekata ugleda svijetlo dana da je onda to uspjeh. Dvadeset posto 

završi u ladici, a deset posto ugleda svijetlo dana, znači da ako od ovog proračuna 10% ugleda svijetlo dana 

znači mi smo bogati. Mi imamo prijedloge, ali to ne znači da će se oni realizirati, ali sugeriramo što nedostaje 

ovdje, mi smo svake godine donijeli neki amandman, a vi ne podnosite amandmane, a kritizirate. Podnesite 

amandman pa onda kritizirajte. Ja sam rekao pozitivno za oporbu što nije uvela prirez, a mogla je uvesti 

prirez i reći ne komunalna naknada će ostati ista da bi se kolega zakačio na prirez pa što nije podnio 

amandman da se uvede prirez da bi se napunio proračun, ali ne to će pred izbore. Predsjednik OV Tomislav 

Dražić daje riječ Darku Smoliću Ročaku i napominje da jedan po jedan trebaju govoriti. Za početak ima 

pohvalu jer vidi da su napokon stavljena znatnija sredstva za poslovnu zonu Barake, da je stavljeno i za 

turističku infrastrukturu  i da su i stipendije za učenike išle gore i neki socijalni dio je išao u povišenje što je 



svakako dobro i to podržava i drago mu je da su kolege dali amandmane i da su vladajući to isto imali u vidu. 

Međutim ima pitanje za načelnika, nije vidio što je stavljeno za poljoprivredu pa moli načelnika odgovor. 

Načelnik Ante Marinac odgovara kako u poljoprivrednim djelatnostima ima iznos koji se odnosi na 

manifestacije za degustacije vina, na degustacije maslina, svake godine se iskoristi tih 100- tinjak tisuća kuna, 

dok u navodnjavanju imamo 125.000,00 kuna, piše u programu. Vijećnik Darko Smolić Ročak kaže da je to 

u redu ako je stavljeno jer nije vidio. Problem za stipendije je riješen, međutim postavlja pitanje rješenja 

dugoročne zdravstvene zaštite sela u zaleđu, zadnji put na vijeću je pohvalio za organizaciju sastanka što je 

kratkoročno rješenje. Krajnje  je vrijeme da se po pitanju zdravstvene zaštite Gorice, Glavice i Debeljaka, a 

ujedno i rasterećenje ambulante u Sukošanu, pronađe rješenje. Općina treba mladog doktora kojega će 

stipendirati i kojemu će dati neke benefite koji su nužni za mlađi kadar. Gradimo i razvijamo turizam, a 

nemamo osnovnu rješenju stvar, a to je zdravstvena zaštita. Što se tiče naših umirovljenika tu imamo pomoć 

obiteljima. Umirovljenici slabijeg imovinskog stanja su neupućeni i ne znaju tražiti pomoć i mišljenja je da 

bi trebalo i  za taj segment ljudi lijepa gesta napraviti za ove blagdane, božićne i novogodišnje, ako smo za 

ovu godinu promašili da to ne promašimo za iduću godinu. Pomoć umirovljenicima u Udruzi je jedno, a 

individualna pomoć je nešto drugo. Postavlja pitanje za načelnika, prošle godine je bilo cca 3 milijuna kuna 

sredstva za odvodnju Bibinje i Sukošan, ako je dobro razumio, načelnik odgovara da nisu imali 3 milijuna. 

Na dalje nastavlja općinski vijećnik Darko Smolić Ročak za projekt ceste Gorica, Glavica, Debeljak, 

debeljačka plaža, kako novci kroz fondove dolaze i prolaze, 100% je bila prihvatljiva investicija, znači 

Općina ne bi imala nula kuna troška, a mi nemamo projektnu dokumentaciju. Gorica ide preko Galovca, 

Glavica isto. Od 2008. godine smo jedan put napravili projekt koji je bio za EU fondove 100% prihvatljiv 

nismo uopće išli u realizaciju, 2017. godine je bila izborna godina sad je 2022. godina, pet godina je prošlo 

mi niti u naznaci nismo stavili da nam je to nekakav prioritet. Ja ne znam vi Goričani, Glavičani ako vama 

smeta da ja to spominjem ja vam to neću više spominjati, ja ću spominjati onda samo Debeljak, ali ja mislim 

da je to jedan cjeloviti projekt koji integrira zaleđe i Debeljak i poticati će sigurno razvoj ruralnog turizma, 

poljoprivrede i svega ostalog, onda nećemo raspravljati hoćemo li uvesti prirez ili nećemo, nego ćemo imati 

prihode koji će moći opservirati sve naše potrebe i vrtića i DVD-a, sporta, politike kulturnih sadržaja i ostalo. 

Ja ću podržati ovaj proračun, ali na navedenom ću  i dalje inzistirati jer smatram da su oni nužno potrebni. 

Načelnik Ante Martinac se nadovezuje što se tiče umirovljenika te kaže da usko surađuju sa Udrugom 

umirovljenika, oni sa svojim članarinama i sa našim sredstvima daju pomoći sad baš za ove blagdane 

najpotrebnijima. Oni su prije bili u proračunu sa 10.000,00 kuna, ali su molili da im se da još 10.000,00 kuna 

pa će se odabrati kome je najpotrebnije. Mi uskočimo i onaj tko od umirovljenika dođe direktno u Općinu 

pitati, pomognemo, ima tih individua, hvala Bogu nema puno, ali ako ima nekoga imamo uvijek iz tih 

interventnih sredstava da možemo uskočiti. Što se tiče ceste od Gorice do Debeljaka mi smo pokrenuli tu 

proceduru, Županijska uprava za ceste i država nisu baš skloni za razvrstavanje novih cesta, ali smo našli 

mogućnost, mi tu cestu moramo razvrstati, ona nije razvrstana i na tragu smo toga da se razvrsta. Mi imamo 

jednu cestu od Dubrave do Galovaca koja nama ništa ne znači i radije ćemo to kompenzirati nego da nam to 

tamo stoji, ja ne znam kako je ta cesta uopće bila razvrstana, ide kroz polja, a ničemu ne služi i pitanje je da 

li će ikada služiti.  

Donošenje Proračuna Općine Sukošan za 2023. godinu i projekcije proračuna za 2024. i 2025. godinu 

usvojeni su sa 11 glasova, 1 vijećnik je bio protiv. 

Ad.6. 

Predsjednik OV Tomislav Dražić  daje riječ načelniku Anti Martincu koji kaže da se nema što nadodati 

vezano za Odluku o izvršavanju Proračuna Općine Sukošan za 2023. godinu. Čl. 16. više                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

ne navodi po preporuci Ministarstva za koje projekte se zadužuje, nego se predviđa sveukupno. Za svaki 

projekt ukoliko dođe do potrebe mora ići na vijeće, tako  da se stavlja sveukupna suma, a kada dođe da se 

treba zadužiti onda se za svaki projekt opet mora donijeti posebna odluka vijeća. Vijećnik Mojmir Torbarina 

se obraća načelniku i kaže kako ima puno felera u tim dokumentima, malo je u kunama, malo u eurima. 

Načelnik i vijećnica Stipana Banić se apsolutno slažu sa tvrdnjom Mojmira Torbarine. Kažu da treba povesti 

malo više računa o tome, da ne bude gramatičkih i ostalih grešaka. 

Odluka o izvršavanju Proračuna Općine Sukošan za 2023. godinu usvojena je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.7. 

Načelnik Ante Martinac predstavio je Donošenje Programa Općine Sukošan za 2023. godinu, počevši od 

Programa izgradnje komunalne infrastrukture, navodeći da se u čl. 3. u skladu  sa onim što smo usvojili 

dakle ona dva projekta pod točkom c i razvoj širokopojasne infrastrukture dodaje i projektna dokumentacija 

dogradnje dječjeg vrtića u iznosu od 13.000,00 eura i projektna dokumentacija za društveno športske zgrade 

u Glavici od 3.000,00 eura. One se u članku 3. mijenjaju, iznos od 69.600,00 eura na 85.600,00 eura, to je 

dakle više za  16.000,00 eura. I u članku 5. ukupna sredstva za ostvarenje ovog programa utvrđuje se iznos 



od 8.927.656,00 eura, povećava se. Općinski Vijećnik Damir Pavić pita da li se o Programima glasa u paketu, 

načelnik Ante Martinac odgovara potvrdno. Za Program održavanja komunalne infrastrukture za riječ se 

javlja vijećnik Damir Pavić koji  kaže kako piše uređenje Trga Ruševac 6.600.00 eura, Trg Mladeži 1.300,00 

eura, uređenje obale 663.000,00 eura međutim nigdje ne vidi kulturne spomenike, na što načelnik kaže da 

nema kulturnih spomenika u programu. Program javnih potreba u socijalnoj skrbi na području Općine 

Sukošan u čl. 3. se mijenja, greškom piše u kunama, u čl. 2. iznos od 978.360,00 eura se mijenja na 

1.088.360,00 eura od kojih su opći prihodi umjesto 788.360,00 eura sada 800.360,00 eura. U čl. 3. iznos od 

1.088.360,00 eura se dijeli na način da za stipendije i školarine umjesto 40.000,00 ide 50.000,00 eura. Pomoć 

obiteljima umjesto 33.000,00 eura je 43.000,00 eura i DVD umjesto 106.000,00 eura 132.000,00 eura. Dakle 

sveukupni iznos od 1.088.000,00 eura. Povećanje stipendija i školarina za 10.000,00 eura, pomoć obiteljima 

isto za 10.000,00 eura i ovdje je za 16.000,00 eura, to je znači za 46.000,00 eura to je 1.034.000,00. Vijećnik 

Mojmir Torbarina pita hoće li se te greške ispraviti poslije, na što načelnik odgovara da hoće te se vijećnik 

Damir Pavić nadovezuje da uvijek postoji rebalans proračuna. Program javnih potreba u športu je kako je 

predloženo. Program javnih potreba u kulturi u čl. 3. je ispravljen da će sredstva u iznosu od ne 350.000,00 

nego 65.600,00 eura Program utroška  sredstava boravišne pristojbe i naknade za ozakonjenje zgrada je 

ovakav kakav je. Jedino je ovdje korekcija u Programu održavanja izgradnje komunalne infrastrukture i 

Programu javnih potreba u socijalnoj skrbi. Općinski vijećnik Damir Pavić kaže kako mu nije jasan Program 

održavanja komunalne infrastrukture, za održavanje športskih objekata 56.900,00 eura, a za održavanje 

nerazvrstanih cesta, a ima ih itekako, znači 9.000,00 eura više planiramo za održavanje cesta nego za 

održavanje športskih objekata. Na što načelnik kaže da su prvi put po nalogu revizora morali toliko odvojiti 

za održavanje športskih objekata, vidjeti će se koliko će to u konačnici biti, prvi put po nalazu revizije moraju 

odvojiti stadion, održavanje od ovoga. Tako da sada klubovi sve što smo mi plaćali sada će klubovi morati 

plaćati npr. struju i vodu i mi njima ta sredstva prebacujemo. Malo nezgodno, ali vidjeti će se u prvih šest 

mjeseci kakva će biti situacija, ali recimo za pola milijuna kuna se može isto lijepo cesta asfaltirati i urediti. 

Vijećnik Damir Pavić pita koliko je koštalo 100 metara, načelnik Ante Martinac kaže cca 120.000,00 kuna. 

Vijećnik Damir Pavić kaže da nitko nije bio tu kada se radilo da se kaže od kud do kud će se asfaltirati, 

raskrsnica Ante Starčevića je nikakva i sve do zavoja iza Mile Franića. Načelnik Ante Martinac odgovora da 

je asfaltirano tamo gdje je  bilo najkritičnije i da će to biti jednosmjerna ulica pa će biti bolje, ali će se zakrpati 

i to što je ostalo. Općinski vijećnik Mojmir Torbarina se javlja za riječ te pita kada će se asfaltirati ulica na 

izlazu iz mjesta, za sada je to betonirana ulica. Načelnik Ante Martinac kaže da ta ulica nije zahtjevna, 

vijećnik Mojmir Torbarina se slaže. Imala je puno problema, pucala je stalno, ona se sada može raditi, ali 

čeka se da dođe kanalizacija da se ne bacaju novci bez veze na asfalt. Vijećnik Mojmir Torbarina pita mogu 

li se pozvati Županijske ceste da to asfaltiraju, načelnik Ante Martinac kaže da se nada će se to riješiti. Sada 

bi trebali doći asfaltirati autobusnu stanicu, rečeno im je da pokrpaju što imaju, da se ne čeka. Vijećnik Tony 

Šime Gašparović postavio je pitanje tko asfaltira preklop od gusterne do mora, načelnik Ante Martinac 

odgovara da to isto obavljaju Županijske ceste. Vijećnik Damir Pavić kaže da se pod hitno mora riješiti lokva 

kod tovara, mora se probiti cijev u more, jer nema pada.  

Donošenje Programa Općine Sukošan za 2023. godinu: Program izgradnje komunalne infrastrukture, 

Program održavanja komunalne, Program javnih potreba u socijalnoj skrbi, Program javnih potreba u 

športu, Program javnih potreba u kulturi usvojen je sa 11 glasova, 1 vijećnik je bio protiv. 

Ad.8. 

Donošenje Programa utroška sredstava boravišne pristojbe i naknade za ozakonjenje zgrada usvojeni su 

jednoglasno (12 glasova). 

Ad.9. 

Načelnik Ante Martinac ukratko kaže kako se ovdje samo ispravlja raspodjela sredstava za redovito 

financiranje političkih stranaka i to na način da je sada mjesečni iznos izražen u eurima. Za SDP akciju mladih 

iznos od 33 €, HDZ 275 €, KANDIDACIJSKU LISTU GRUPE BIRAČA 66,00 €, HNS 33,00 € i 

DOMOVINSKI POKRET (DP) 33,00 €. Dakle ovo se zaokružilo konverzijom u eure. Vijećnik Mojmir 

Torbarina ima prijedlog da se zaokruži na više, kad se već zaokružuje, na što načelnik kaže da ne može jer 

je to Odlukom određeno. Ne može se naknada za rad političke stranke odrediti koliko mi želimo, ona je 

Odlukom točno utvrđena. 

Odluka o raspodjeli sredstava za redovito financiranje političkih stranaka za razdoblje od 01. siječnja do 

31. prosinca 2023. godine, usvojena je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.10. 

Predsjednik OV Tomislav Dražić predlaže za članove Povjerenstva za prostorno uređenje Tonya Šimu 

Gašparovića, Antu Martinovića, Stipanu Banić, Josipa Torbarinu i Ivicu Nadinića. Vijećnik Ante Martinović 

kaže da bi sebe izuzeo i predložio svog stranačkog kolegu Mojmira Torbarinu, te je prijedlog prihvaćen. 



Vijećnik Mojmir Torbarina nadovezao se na Povjerenstvo za prostorno planiranje, te rekao da je bio u jednom 

mandatu  i vijećnik koji je bio predsjednik povjerenstva, četiri godine je participirao i imali su pravo na 

naknadu, ta naknada iako je obećana nikada nije realizirana. Vijećnik Darko Smolić Ročak kaže da je 

dostavljao podatke uredno blagajni, on tada nije imao pravo na naknadu jer je bio zamjenik načelnika, kao 

izvršna vlast, ali da su oni kao vijećnici imali pravo. Vijećnik Mojmir Torbarina se nadovezuje na to kako su 

oni četiri godine participirali, koristili svoje slobodno vrijeme, privatna vozila, odlazili na sastanke, i da je 

tada Darko Smolić Ročak  kao predsjednik Povjerenstva imao zakonsku obvezu da ih se isplati. Također 

napominje  da se ovaj put o tome vodi računa, kako i ovaj put naknada ne bi otišla u zastaru, odnosno zaborav. 

Odluka o imenovanju Povjerenstva za prostorno uređenje usvojena je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.11. 

Odluka o suglasnosti za postavljanje pokretne naprave e-Paketomata, usvojena je jednoglasno (12 

glasova).  

Ad.12. 

- Vijećnica Stipana Banić ima pitanje iz branše iz koje dolazi, navodi kako bi od 09. siječnja 2023. 

godine sva djeca bi trebala imati besplatan obrok u školama i zanima je da li načelnik zna išta o 

tome, na što ona odgovara da nije upoznat sa time. Vijećnica Stipana Banić kaže da je to odluka 

Vlade da svako dijete od 09. siječnja ima pravo na besplatan obrok, no međutim taj dio koji Vlada 

plaća neće biti dostatan i zanima je da li škola ima kuhinju. Vijećnik Tony Šime Gašparović 

odgovara da imaju samo za hladne obroke, sendviče i sl.. Načelnik Ante Martinac kaže da se može 

organizirati dostava kao i za dječje vrtiće. Vijećnica Stipana Banić kaže da je tu jako puno 

neriješenih pitanja te je zanima tko bi to radio, kojem je radniku u opisu posla dostava. Samo ju 

zanima da li su kao lokalna zajednica spremni za to. Kaže kako dolazi iz škole koja ima sređeno 

apsolutno sve, i u tih 10 kuna oni uračunavaju trošak struje, vode i obrok koji će dijete pojesti, tako 

da daje na razmatranje za neku pomoć za sufinanciranje. 

- Vijećnik Damir  Pavić postavlja pitanje načelniku Anti Martincu da li je upoznat sa gradnjom dva 

razreda u školi. Kaže da su tu pomogli, tražili su dodatna sredstva. Vijećnik Damir Pavić kaže da je 

od devetog mjeseca to pitanje potegnuto da prvaši i drugaši idu popodne u školu. Vijećnik Tony 

Šime Gašparović kaže da su oni htjeli prenamijeniti pomoćnu dvoranu gdje su Tigrići, ali je on bio 

protiv jer bi od jednog problema napravili 103 problema, ne bilo Tigrića, plesova. Pronašli su jedan 

kabinet i njih ima u jednoj smjeni 12 u drugoj 15, taj kabinet ima linoleum, grijanje, ofarban je, 

očišćen i kupljene su klupe. Znači jedan se riješio i ima jedan gore na katu, tamo isto postoji 

sanitarni čvor, klima, laminati.  

- Vijećnik Mojmir Torbarina se javlja za riječ kaže kako je prethodnih godina bilo govora da će se 

ugostiteljima izaći u susret kad je u pitanju porez na potrošnju vezano za alkoholna pića. Načelnik 

je mišljena da bi to čak trebalo dizati kad su u pitanju alkoholna pića. 

- Također vijećnik Mojmir Torbarina pita zašto tržnicu ne daju ljudima besplatno, budući da sada 

imaju ribarnicu, na što načelnik kaže da to skoro i je besplatno. Vijećnik Damir Pavić nadovezuje 

se na to pitanje te kaže da je iznos za tržnicu 11.000,00 kuna. Načelnik Ante Martinac kaže da će 

vidjeti kada bude program za komunalno poduzeće, mi dajemo suglasnost za to. Vijećnik Mojmir 

Torbarina kaže da se može tamo zatvoriti prostor i dati ljudima da budu tamo smješteni. Na što 

načelnik Ante Marinac kaže da ne može, kad prođe inspektorat svi će oni doći na tržnicu. Vijećnik 

Mojmir Torbarina kaže da je tako rečeno da neće biti prodaje po štandovima uz ulicu pa svi prodaju, 

na što načelnik Ante Martinac odgovara da nema, to je zabranjeno, za to mi nismo nadležni nego 

državni inspektorat. 

                                                                   

                                  Rasprave više nije bilo pa predsjednik zaključuje sjednicu u 19,55 sati. 

                  Sjednica je tonski snimana i tonski snimak je pohranjen u JUO Općine Sukošan. 
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